
JAARVERSLAG over 2022

“Onderlinge Bijstand”

DER VERENIGING VAN
OFFICIEREN EN OUD-OFFICIEREN

DER KONINKLIJKE MARINE

De Vereniging Onderlinge Bijstand is opgericht op 12 april 1902 en staat sinds 18 juli 1977  
ingeschreven bij de Kamer van Koophandel te Den Haag onder nummer 4040 7307.

De vereniging heeft ten doel:
a. de kameraadschappelijke band tussen de leden te versterken;

b. het geven van raad en het verlenen van ondersteuning aan de leden, alsmede na hun overlijden
aan hun weduwen, weduwnaars of geregistreerde partners en minderjarige kinderen;

c. het verlenen van ondersteuning aan maatschappelijke – aan de KM gerelateerde – doelen;
d. al hetgeen met het vorenstaande in de ruimste zin verband houdt of daartoe bevorderlijk is.
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UITNODIGING
tot het bijwonen van de ALGEMENE VERGADERING van de Vereniging 
Onderlinge Bijstand op woensdag 7 juni 2023 om 10.30 uur. De Algemene 
Vergadering (AV) zal plaatsvinden bij het Fries Scheepvaart Museum, 
Kleinzand 16 te 8601 BH Sneek.

Het programma op woensdag 7 juni 2023 is als volgt:
09.30 – 10.30 Ontvangst met koffie, thee en oranjekoek
10.30 – 11.30  Algemene Vergadering Onderlinge Bijstand
10.30 – 11.30 Stadswandeling voor de partners met gids
12.00 – 12.30  Receptie voor leden en partners in het museum
12.45 – 13.45  Indische lunch in het naastgelegen restaurant
14.00 – 15.00  Rondleiding in het Fries Scheepvaart Museum
15.30  Afscheid en einde programma

Ook dit jaar bestaat de mogelijkheid u te laten vergezellen door uw 
partner, die tijdens de Algemene Vergadering kan deelnemen aan de 
fraaie stadswandeling. Uw partner wordt van harte uitgenodigd. De 
deelnemers aan het programma wordt aanbevolen om wandelschoenen 
aan te trekken. 
Parkeerinformatie: zie website centrumparkeren.nl en klik op ‘kleine 
plaatsen’ en op ‘Sneek’ en vervolgens op ‘Boschplein’ of op ‘Norman-
diaplein’. 

Indien u voornemens bent de Algemene Vergadering bij te wonen, dient 
u zich niet later dan woensdag 31 mei 2023 op te geven bij de secretaris 
met vermelding van eventuele deelname van uw partner. Opgave bij 
voorkeur via het e-mailadres h.van.eijsden02@freeler.nl of anders schrif-
telijk (zie het postadres hierna). Na opgave ontvangt iedere deelnemer 
een bericht ter bevestiging met tevens de nodige verdere informatie en 
de jaarrekening OB 2022.

AGENDA
van de Algemene Vergadering op woensdag 7 juni 2023 bij het Fries 
Scheepvaart Museum te Sneek.
1. Opening
2. Mededelingen en beleid
3.  Verslag van de Algemene Vergadering van 12 oktober 2022 te Rot-

terdam
4. Jaarverslag over 2022
5.  Verslag van de Commissie van Onderzoek over de rekening en 

verantwoording over 2022
6. Benoeming van de Commissie van Onderzoek 2023
7.  Verkiezing van bestuursleden en bestuurssamenstelling
8. Samenwerking KVMO en OB
9. Rondvraag
10.  Vaststellen datum en plaats voor de Algemene Vergadering 2024
11. Sluiting

NB. Het financiële jaarverslag 2022 is niet opgenomen in het katern. De 
leden die zich aanmelden voor de Algemene Vergadering krijgen het 
financiële jaarverslag toegestuurd: in beginsel per e-mail, op verzoek per 
post. Ter vergadering zullen voldoende extra exemplaren van het financi-
ele jaarverslag beschikbaar zijn. Ook zal het jaarverslag in de maand mei 
2023 ter inzage liggen bij de KVMO te Den Haag.

ERELID M.C. Bakker, KTZ b.d.

BESTUUR gekozen tot:
Voorzitter:  ing. M.E.M. de Natris, KTZ b.d. 

2024
Secretaris:  H. van Eijsden, KTZ b.d. 

2024
Penningmeester:  drs. T.G.D. Steenbeek, KTZA b.d. 

2025
  H.J. Bosch, LNTKOLMARNS b.d. 

2025
  ir. J. Franken, KTZ b.d. 

2023
  mw. D.J.A. Mensink, KLTZ(LD) 

2024
  mw. A.I.M. Aben-Wijnen, KLTZ(LD) b.d. 

2025

AANTAL LEDEN OB PER 31 DECEMBER 2022
3456 leden KVMO-OB en 47 leden OB (geen lid KVMO)

POSTADRES
Secretaris Vereniging Onderlinge Bijstand
Wassenaarseweg 2 te 2596 CH Den Haag
e-mail: h.van.eijsden02@freeler.nl
internet: www.onderlingebijstand.nl

NB. Ook in 2022 is verder gewerkt aan het vernieuwen en actualiseren 

van de website van Onderlinge Bijstand. U wordt van harte aangeraden 
de website te bezoeken.

CONTRIBUTIE
De leden van Onderlinge Bijstand die niet via de KVMO lid zijn en die 
derhalve hun contributie zelf betalen, wordt verzocht een bedrag van 
(minimaal) EUR 2,00 vóór 24 mei 2023 over te maken op bankrekening 
NL44 INGB 0000 0663 52 t.n.v. Vereniging Onderlinge Bijstand te Koude-
kerk a/d Rijn.

VERSLAG VAN DE JAARLIJKSE ALGEMENE VERGADERING VAN DE 
VERENIGING ONDERLINGE BIJSTAND OP WOENSDAG 12 OKTOBER 
2022 BIJ DE VAN GHENTKAZERNE TE ROTTERDAM

1.  Opening
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezige leden welkom. 
We zijn met veel minder deelnemers dan voorgaande jaren, maar we 
realiseren ons ook dat de corona besmettingen weer toenemen. De se-
cretaris heeft eerder deze week al een flink aantal afmeldingen ontvan-
gen vanwege besmettingsverschijnselen. Ook ons bestuurslid dhr. H.J. 
Bosch kan hierdoor niet aan wezig zijn, en dat geldt ook voor ons erelid 
dhr. Thijs Bakker. Verder wordt een welkom uitgesproken aan de beide 
voorzitters van de Koninklijke Vereniging van Marineofficieren en van de 
Stichting Sociaal Fonds KM.

Ook acht partners zijn vandaag aanwezig, zij krijgen tijdens de Algemene 
Vergadering een eigen programma aangeboden: een bijzondere en actu-
ele presentatie over China, verzorgd door dhr. Oey Toen Ping, specialist 
over dit onderwerp. Het middagprogramma omvat een presentatie met 
filmbeelden door dhr. Theo Knippenberg over het legendarische Holland 
Pop Festival in het Kralingse Bos in 1970.

We zijn vandaag te gast bij de Van Ghentkazerne, waar ook de receptie, 
de Indische lunch en het middagprogramma zullen worden gehouden. De 
voorzitter spreekt zijn dank hiervoor uit jegens de commandant, LTKOL-
MARNS Vlasman, en zijn bemanning.

2.  Mededelingen en nieuw beleid
In het katern staan de namen genoemd van de 42 leden en begunstigers 
OB die ons in het jaar 2021 zijn ontvallen. Zij worden door de aanwezigen 
staande herdacht met de woorden van de voorzitter: ‘Wij zullen hen niet 
vergeten’.

De voorzitter geeft een toelichting over de Regeling Tegemoetkoming 
Thuiszorg (RTT) en de Regeling Reiskosten Ziekenhuisbezoek (RRZ) van 
OB. Van deze regelingen wordt veel gebruik gemaakt, met onze dank 
aan het secretariaat KVMO voor de administratieve ondersteuning. Per 
1 januari 2022 is de maximale vergoeding bij deze regelingen verhoogd 
van EUR 1500 naar EUR 2000 per lid per jaar. Het valt het bestuur op dat 
deze regelingen nog steeds relatief onbekend zijn bij de leden, vooral door 
mond-tot-mond informatie blijkt er bekendheid te zijn. In het Marineblad 
staat voldoende informatie over OB, maar blijkbaar wordt er onvoldoende 
gelezen: geef elkaar als leden daarom deze informatie door! OB staat ook 
voor individuele steun en hulpverlening, maar de verwachte toestroom 
van hulpvragen door corona is vooralsnog uitgebleven, ook bij andere 
fondsen. Het bestuur acht het niet ondenkbaar dat leden in de problemen 
komen vanwege de stijgende energiekosten. De tijd zal het leren.
De penningmeester vult aan: het gebeurt wel dat wanneer de echtge-
noot, OB-lid, is overleden, de achterblijvende partner er pas laat achter 
komt dat via OB steunverlening mogelijk is. Er is al door OB geregeld dat 
bij bijzondere kosten tot vijf jaar terug alsnog hulp kan worden geboden, 
juist door onze goede contacten bij het CAK. Hij vult aan dat ons oud-
bestuurslid mw Y. van Vliet nog steeds hulp biedt als belastingconsulent, 
waarbij vooral haar zeer goede contacten bij de Belastingdienst van 
groot belang zijn voor onze leden.

Dhr. Spaans adviseert het bestuur een brief te sturen naar alle leden met 
de nodige informatie over de mogelijkheden tot steunverlening door OB. 
Mw Van Starkenburg-Prent vult aan dat door de KVMO bij een opzeg-
ging vanwege overlijden steeds een brief aan de weduwe of weduwnaar 
wordt gestuurd met informatie over de mogelijkheden van OB. Dhr. Prins 
stelt dat er meer steun nodig is om leden in problemen te helpen, waar-
bij het ook nodig is dat de salarissen bij Defensie worden verhoogd. De 
voorzitter merkt op dat de Staatssecretaris van Defensie in een brief aan 
het personeel wel de steunfondsen heeft genoemd, maar het zal vooral 
ook Defensie (als werkgever) moeten zijn die hulp biedt. De voorzitter 
heeft eerder dit jaar deelgenomen aan de tweejaarlijkse Fondsendag 
bij Defensie, waarbij ook is gesproken over de mogelijkheid om vanuit 
Defensie gebruik te maken van ervaren budgetcoaches. Defensie heeft 
aangegeven dat OB-bestuursleden op kosten van Defensie bij het Nibud 
in Utrecht een cursus tot budgetcoach kunnen volgen.
Een nieuw onderwerp ‘erfrechtplanning’ wordt momenteel opgepakt 
door het bestuur. Erfrecht blijkt steeds meer aan belang te winnen, ook 
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voor onze leden. Samen met de KVMO wordt bezien of er in 2023 een 
aantal landelijke bijeenkomsten kan worden gerealiseerd om de leden 
van OB beter bekend te maken met dit voor iedereen belangrijke on-
derwerp. Dit omdat veel mensen in het verleden een testament hebben 
laten opmaken en zich niet realiseren dat dit testament niet meer aan-
sluit bij hun huidige situatie, met alle financiële gevolgen van dien.

3.  Verslag van de Algemene Vergadering van 22 september 2021 te 
Haarlem

Het verslag wordt kort besproken en toegelicht. Er zijn geen vragen of 
opmerkingen van de kant van de leden. Het verslag wordt vervolgens 
goedgekeurd, vastgesteld en ondertekend door de voorzitter en de 
secretaris.

4.  Jaarverslag OB over 2021
De voorzitter geeft bij het jaarverslag een korte toelichting. Het jaar-
verslag OB over 2021 wordt vervolgens zonder verdere opmerkingen of 
vragen goedgekeurd en vastgesteld.

5.  Verslag van de Commissie van Onderzoek: jaarrekening en ver-
antwoording over 2021

De Commissie van Onderzoek, bestaande uit dhr. Van Gelderen en dhr. 
Van Lierop, heeft de financiële administratie van OB gecontroleerd op 
16 september 2022. Dhr. Van Lierop leest de verklaring van de commissie 
voor, waarin wordt aanbevolen om het financieel verslag over het jaar 
2021 goed te keuren en het bestuur decharge te verlenen voor het ge-
voerde beleid en beheer, onder dankzegging aan de penningmeester. De 
aanwezige leden stemmen met deze aanbeveling in met applaus.

De penningmeester geeft een verdere toelichting op de financiën van 
OB. De banken hanteerden het afgelopen jaar andere regels: op de bank-
rekeningen werd geen rente gegeven, maar wel werden extra kosten in 
rekening gebracht voor geld op de bank. Sinds 1 oktober wordt er weer 
voorzichtig enige rente betaald aan OB, maar de kosten blijven hoger. 
De effectenportefeuille leverde in 2021 positieve resultaten, maar dit 
is natuurlijk ‘virtueel’ vermogen bij effectenbezit. Er is een aanzienlijke 
impact op financieel gebied door de oorlog in Oekraïne, met als resultaat 
op dit moment een daling van 21 procent, de gehele ‘winst’ van 2021 is 
alweer verdampt (circa EUR 283.000 in geldwaarde).

Hierop volgt een korte discussie over de planning van kopen en verko-
pen van effecten, maar daar is moeilijk op te plannen, met een markt die 
zo volatiel is. De voorzitter KVMO voegt toe dat de KVMO weliswaar de 
effectenportefeuille bij een vermogensbeheerder heeft ondergebracht, 
maar ook die ervaart dat het moeilijk is om vooruit te kijken. De pen-
ningmeester beantwoordt vervolgens nog enkele vragen van de aanwe-
zige leden, waarbij hij aanvullend stelt dat OB er op financieel gebied in 
feite nog steeds goed voorstaat.

6. Benoeming van de Commissie van Onderzoek over 2022 
Dhr. Van Gelderen en dhr. Van Lierop zijn herkiesbaar voor de nieuwe 
Commissie van Onderzoek als bedoeld in art. 19 van de Statuten van 
OB. Dhr. Borgeld stelt zich beschikbaar als plaatsvervangend lid van de 
nieuwe commissie. De leden stemmen met applaus in met de verkiezing 
van de voorgestelde commissieleden. 

7. Verkiezing van bestuursleden en bestuurssamenstelling
Tot groot genoegen van het bestuur heeft ons OB-lid mw Aben-Wijnen 
onlangs aangegeven dat ze bereid is zitting te nemen in het bestuur, als 
de leden van OB daarmee instemmen. Het bestuur legt dit met positief 
advies voor aan de leden, die met applaus instemmen en het nieuwe 
bestuurslid daarmee welkom heten. Daarnaast heeft mw. Nuse-Kat aan-
gegeven zich bij deze Algemene Vergadering af te melden als bestuurslid. 
De aanwezige leden danken haar met applaus voor haar inzet van de 
vele voorgaande jaren. Hierop neemt mw Aben-Wijnen plaats aan de 
bestuurstafel en neemt mw. Nuse-Kat zitting bij de leden. De voorzitter 
zal haar na de vergadering toespreken en haar als dank een prachtige 
bos bloemen overhandigen. 

8.  Samenwerking KVMO – OB
De voorzitter KVMO, KLTZ Rob Pulles, is bij de vergadering aanwezig en 
krijgt het woord. Er is veel veranderd in het afgelopen jaar. De aanwas 
van nieuwe leden verloopt niet slecht, maar eind oktober volgt ook 
werving bij het KIM onder de nieuwe lichting adelborsten. De verwach-
ting is dat de meesten lid van de KVMO en daarmee tevens lid van OB 
zullen worden.

De onderhandelingen tussen de bonden en Defensie verliepen moei-
zaam: er was eerst niets te verdelen, maar nu is er toch een mooi ak-
koord met de nodige financiële verhogingen. Helaas doet de huidige 
inflatie veel teniet van deze vooruitgang. Toch overheerst een gevoel 
van tevredenheid. Ook is er geld bijgekomen voor de defensiebegroting, 
met name vanwege de oorlog in Oekraïne en de zorgen om veiligheid die 
daarmee gepaard gaan. Helaas zijn er nog steeds grote personeelstekor-

ten bij Defensie: de uitstroom overstijgt nog steeds de instroom, ook bij 
het burgerpersoneel, met name vanwege de uitstekende aanbiedingen 
op de civiele arbeidsmarkt. Veel uitstroom bij met name de ervaren 
ouderen. Probleem van zorg: de druk op het personeel is te groot, er 
komt wel werk bij maar er gaat niets af. De KVMO heeft de afgelopen 
jaren de focus vooral gericht op het vakbonds werk, maar wil nu ook 
weer de draai maken naar de beroepskant. Zo is er op 24 november een 
KVMO-symposium in Amsterdam met als thema ‘de maritieme wereld 
na het Oekraïneconflict’, er worden veel reacties ontvangen op basis 
van de acties en de incidenten in de oorlog. De samenwerking met NOV 
en KNVRO verloopt goed, ook op bestuurlijk gebied. Ook de jaarlijkse 
KVMO 64-jarigendag was geslaagd, met een mooi reüniegehalte. Er zijn 
ook bij de KVMO nog geen meldingen van financiële nood bij de leden, 
we wachten bijzonderheden rond toeslagen en tegemoetkomingen af. 
Nieuwbouwprojecten voor fregatten en onderzeeboten boeken vooruit-
gang, ook is er geld voor lopende projecten, bezuinigingen bij Defensie 
worden teruggedraaid. Er is echter geen sprake van nieuwe extra sche-
pen, alleen van vervanging. Voor het nieuwe bevoorradingsschip Zr.Ms. 
Den Helder wordt voor de halve bemanning gewerkt naar horizontale 
instroom vanuit de burgermaatschappij; het is een pilot. De nieuwbouw 
van de zes mijnenjagers verloopt goed en er worden mogelijk kruis-
vluchtraketten aangeschaft. Vuursteun gaat weer terug naar het Korps 
Mariniers, waardoor de slagkracht wordt verbeterd.

Dhr. Ulrich meldt dat veel jaargenoten lang geleden door ‘ambassadeurs’ 
in eigen omgeving gemotiveerd zijn geraakt voor het KIM. Door de 
recente beelden in het nieuws (uitvaart Queen Elizabeth, het staats-
bezoek van de Koning aan Zweden, met veel militair ceremonieel) kan 
belangstelling voor de marine toenemen. Helaas, geeft de voorzitter 
KVMO aan, heeft onze Koning als militair ontslag moeten nemen omdat 
er immers geen militair in de Regering (waarvan hij deel uitmaakt) mag 
plaatsnemen. De Koning kan alleen in bijzondere gevallen, bij activiteiten 
in en rond Defensie, in uniform verschijnen.

9.  Rondvraag
Dhr. Borgeld vraagt om informatie over de Stichting Notaris Lansberg 
Studiefonds, gelieerd aan OB. Hoe zit het met een nieuwe voorzitter, nu 
de huidige voorzitter al zo lang definitief afwezig is? En moet er geen 
accountant worden betrokken? Waarom is er geen jaarverslag van het 
studiefonds? De voorzitter vertelt dat er vanuit OB een statutaire band 
is met het Studiefonds, dat er is gesproken met het bestuur van het Stu-
diefonds en dat er wordt gezocht naar een nieuwe voorzitter. Ook kijkt 
onze penningmeester mee naar de jaarrekening van het Studiefonds. 
Volgend jaar zal het jaarverslag van het Studiefonds weer in het katern 
verschijnen. 

Dhr. Koch neemt als ‘nestor’ van de aanwezigen het woord en spreekt 
de dank uit van de leden jegens het bestuur voor al het goede werk dat 
wordt verricht, de uitvoering is in goede handen, nu alvast sterkte ge-
wenst bij de vele nieuwe hulpvragen die worden verwacht. En hij hoopt 
van harte dat het mogelijk zal zijn voor het bestuur om ook de gewenste 
‘verjonging’ binnen het bestuur tot stand te brengen. De leden betonen 
met applaus hun instemming met deze woorden.

10.  Vaststelling van datum en plaats van de Algemene Vergadering 
in 2023

De voorzitter licht het voorstel van het bestuur toe om de volgende 
Algemene Vergadering OB te houden op woensdag 7 juni 2023 te Sneek, 
met een nog nader vast te stellen programma. De leden begroeten dit 
voorstel met applaus.

11. Sluiting
De voorzitter dankt de leden voor hun aanwezigheid en hun inbreng. Hij 
sluit de vergadering en nodigt de aanwezigen uit voor het aperitief en 
de Indische lunch in de Johan de Wittzaal.

Voor zover bekend heeft de Vereniging Onderlinge Bijstand van 
1 januari 2022 tot 31 december 2022 het verlies door overlijden te 
betreuren van de volgende leden:

J.D. Backer SBN bd
Mw. J. van Beek-Bussemaker 
R. den Boeft SBN bd
J. Boender LTZSD3 KMR
F.P. de Boer KLTZE bd
W. Boer KLTZ bd
H. van den Bos KTZ bd
Mw. J. Bosveld-Achterhof 
H.A. Brockholz LTZSD1 bd
K. Brijder KLTZ bd
J. Buur KTZAR bd
W.L. Damstra KTZ bd
A.J. Dermout KTZE bd
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Mw. S.J.G.A. Everhard-Waakop Reijer
P.A.M. Fievez KOLMARNS bd
T. Flameling KTZT bd
C.W. de Groot KTZ bd
Mw. B.E. Heckman-O’Donnell
T.H.F. van Hees KLTZSD bd
E. van Heezik LTZA2 bd
C.G. Heideman KLTZ bd
J.A. Heyse LTZ1 bd
A. Heilig KLTZ bd
Mw. D. Hendriksen-Boesaard 
C. Hulshof LTZ1 bd
J.H.B. Hulshof VADM bd
K. Jol LTKOLMARNS bd
H.J. Jorissen KTZT bd
C.G. Kamerling MAJMARNS bd
F.J.P. Kiesel LTZ1 bd
Dhr. H.E. Koke 
W.F. de Koning LTZ1 bd
J. Krop LTZA2OC bd
Mw. E. Kroon-van Eikeren 
F.E. Kuipers LTZ1 bd
N.J. Kuperus LTZ2OC bd
Mw. A.A. Lansink-Kikkert
Mw. J.J.C. Mahieu-Hoogstrate 
Mw. C.M. Metselaar-Bolten 
E.H.G. Michelhoff KLTZ bd
B. Moerbeek LTZVK2OC bd
J. Mondeel LTZE2OC bd
Mw. E.M. Poortman-van Schie 
R.G. van Raadshoven KLTZ bd
H.K. Regtop LTZ2 KMR
Mw. C. Reinders Folmer-van Prooyen
Mw. A.L.Th. Rietman-de Bock 
H.C. Slimmen LTZSD1 bd
W.H. Staverman LTZ2 bd
Mw. E.C.M. Stoffels-van Ogtrop
Mw. A.J. Stupers-Broeksteeg 
J.S. Tichelman SBN bd
M. van Traa LTZ2KMR bd
M.P. Treffers KLTZ bd
Dhr. J. Tuinstra 
Mw. J.G. de Valk-de Bruyn 
Ir. W. Verhage 
H.S. Vreedenberg KLTZ bd
H. Willems KLTZSD bd
R.E. de Wit KTZ bd
L. van Woerkom  KTZ bd
R.H. Zuidema KLTZ bd
J.W. van Zijl LTZSD2 KMR

JAARVERSLAG VAN DE VERENIGING VAN OFFICIEREN EN OUD-OFFI-
CIEREN DER KONINKLIJKE MARINE ‘ONDERLINGE BIJSTAND’ OVER 
HET JAAR 2022

Ook in de eerste wintermaanden van 2022 waarde het coronavirus nog 
rond, de eerste bestuursvergadering werd opnieuw online gehouden. 
Maar daarna leek het de goede kant op te gaan: de volgende bestuurs-
vergaderingen konden na twee jaar eindelijk weer bij de KVMO te Den 
Haag worden gehouden. Het bestuur van de Vereniging OB kwam dit 
jaar vijf keer in vergadering bijeen om beleidszaken te bespreken en om 
uitvoering te geven aan steunverlening op velerlei gebied. 

Het bestuur sprak over mogelijke steun bij arbeidsongeschiktheid in ge-
val van langdurige long-covid en over de toenemende kosten bij toepas-
sing van de Wet langdurige zorg (WLZ), omdat sinds enige tijd niet alleen 
het inkomen maar ook het vermogen mede bepalend is voor de hoogte 
van de eigen bijdrage voor zorgkosten bij opname in een zorginstelling. 
Uit de goede contacten met het CAK bleek dat vermogenden ook meer 
gaan bijdragen om financieel zwakkeren enigszins te kunnen ontzien. 
Van de OB-regelingen RTT en RRZ wordt goed gebruik gemaakt, maar 
omdat de thuiszorgkosten voor veel leden verder oplopen, heeft het 
bestuur besloten de maximale tegemoetkoming van de RTT te verhogen 
naar EUR 2000 per jaar, met ingang van 1 januari 2022. 

Ook spreekt het bestuur over andere zaken die van belang zijn voor de 
OB-leden: in 2022 is het onderwerp ‘Erfrechtplanning’ opgepakt, met 
aandacht voor testament en levenstestament. Het bestuur heeft contact 
opgenomen met een bedrijf dat op dit gebied gedetailleerde en duidelij-
ke informatie kan verstrekken en kan bijdragen aan het tot stand komen 
van een (geactualiseerd of nieuw) testament en/of levenstestament. 

Wellicht kan in samenwerking met de KVMO een aantal bijeenkomsten 
worden georganiseerd met nuttige informatie over (levens)testament en 
ook over pensioenen: informatie die ook voor de jongere OB-leden van 
belang is. Dit wordt zo mogelijk in het jaar 2023 verder opgepakt.

De contacten tussen het bestuur OB en het bestuur van de Stichting No-
taris Lansberg Studiefonds zijn dit jaar weer aangehaald, mede op basis 
van de statutaire verbondenheid van Studiefonds en OB. Ook wordt het 
jaarverslag van het Studiefonds weer geplaatst in het jaarlijkse katern 
van OB om deze verbondenheid te tonen. Graag wijst het bestuur OB op 
de financiële mogelijkheden die het Studiefonds biedt. 

Na de twee coronajaren hoopte het bestuur OB eindelijk weer een regu-
liere Algemene Vergadering te kunnen houden, dit jaar op 1 juni 2022 bij 
de Van Ghentkazerne te Rotterdam. Echter medio mei besloot het Minis-
terie van Defensie om op die datum en locatie met voorrang een belang-
rijke presentatie te houden met landelijke media-aandacht. Daardoor 
bleek het noodzakelijk met spoed de Algemene Vergadering te verplaat-
sen naar een nieuwe datum: dat werd woensdag 12 oktober, alsnog bij 
de Van Ghentkazerne te Rotterdam. Dat najaar stak corona nogmaals de 
kop op, een flink aantal deelnemers moest op het laatste moment nog 
afzeggen. Toch werd het een geslaagde en prettige bijeenkomst, met een 
eigen ochtendprogramma voor de partners en ’s middags een levendige 
presentatie over het Holland Pop Festival in het Kralingse Bos in 1970. Bij 
de Algemene Vergadering is tevens afscheid genomen van ons bestuurs-
lid KLTZ(LD) b.d. Karin Nuse-Kat en is KLTZ(LD) b.d. Rian Aben-Wijnen 
nieuw toegetreden tot het bestuur. 

In 2022 is vanuit het bestuur weer deelgenomen aan de tweejaarlijkse 
Fondsendag van Defensie bij de Kromhoutkazerne te Utrecht, waar een 
groot aantal militaire fondsen was vertegenwoordigd. Goed om met el-
kaar te spreken bij deze bijeenkomst, met aandacht vanuit Bedrijfsmaat-
schappelijk Werk en vanuit de fondsen voor spoedige steunverlening, 
zo vroegtijdig mogelijk, bij financiële problemen van actief dienende en 
post-actieve militairen. Het bestuur richt zich op verdere beleidsontwik-
kelingen, waarover de leden zullen worden geïnformeerd. 

JAARVERSLAG VAN DE STICHTING NOTARIS EDUARD S. LANSBERG 
STUDIEFONDS OVER HET JAAR 2022

De Stichting Notaris Eduard S. Lansberg Studiefonds bestaat sedert 
9 mei 1990. Zij is opgericht uit de nalatenschap van mevrouw Editha 
Lansberg, de op 26 december 1989 op Curaçao overleden dochter van 
de naamgever van de Stichting. De Stichting stelt zich ten doel uit haar 
inkomsten studiebeurzen, in de vorm van renteloze voorschotten, te ver-
strekken aan kinderen van officieren en oud-officieren van de Konink-
lijke Marine voor wie bij verdere studie financiële hulp van belang is. Het 
reglement van de Stichting is in 2016 aangepast, zodat een studiebeurs 
van het fonds een welkome aanvulling kan bieden op de inkomsten die 
kunnen worden genoten volgens het huidige leenstelsel van het Ministe-
rie van OCW.
Sedert de oprichting werden voor uiteenlopende studieactiviteiten le-
ningen verstrekt. Bijvoorbeeld is in het verleden hulp geboden bij onder 
meer:
•  lagere en hogere beroepsopleidingen en universitaire studies;
•  postdoctorale studies en opleidingen;
•  de publicatie van een promotiedissertatie;
•  reis- en verblijfkosten van in het buitenland genoten (vervolg)studies;
•  de afronding van een particuliere opleiding die in het buitenland werd 
aangevangen.

Gedurende de verslagperiode heeft het bestuur incidenteel vergaderd in-
dien de omstandigheden zulks noodzakelijk maakten. Daarnaast hebben 
bestuursleden gesprekken gevoerd met o.a. aanvragers en bankrelaties. 
Sinds de instelling van het fonds zijn er zo’n vijftig aanvragen voor een 
studiebeurs toegekend (vervolgaanvragen door dezelfde personen niet 
meegerekend). Momenteel heeft de Stichting een tiental begunstigden.

Per 4 november 2022 is de functie van voorzitter van de Stichting, welke 
geruime tijd de facto vacant is geweest, ingevuld door KTZ b.d. ing. W.P. 
(Willem) Groeneveld. Het bestuur is per 4 november als volgt samenge-
steld:
ing. W.P. Groeneveld EMSD, KTZ b.d. - voorzitter;
mr. H.Th. Wagenaar, KTZA b.d.  - secretaris;
mr. E.P.J. Schelkers, CDR(LD) tit.  - penningmeester.

Het adres van het secretariaat van het Notaris Eduard S. Lansberg Stu-
diefonds luidt: Chopinstraat 1 te 3533 EJ Utrecht (tel. 030-293 6228 en 
e-mail: wagenaarht@gmail.com). Ter voorkoming van eventueel mis-
verstand: dit is niet het adres van het secretariaat van de Vereniging 
Onderlinge Bijstand. De door het bestuur vastgestelde jaarrekening over 
het jaar 2022 is ter kennisname aan het bestuur van de Vereniging On-
derlinge Bijstand aangeboden.
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